
لايحه بودجه امسال در حالي به مجلس تقديم 
ش�د كه فعالان محيط زيس�ت از وجود بيش از 
411 ردي�ف بودجه اي ضد محيط زيس�تي خبر 
دادن�د. در همين راس�تا دي�روز ناي�ب رئيس 
كميس�يون اص�ل 90 خواس�تار جلوگي�ري از 
تخصي�ص اعتب�ار 411 پ�روژه  فاق�د ارزياب�ي 
محيط زيستي ش�د. اين نماينده مجلس اعلام 
كرد كه سازمان حفاظت محيط زيست در روندي 
خلاف قان�ون اقدام ب�ه صدور مجوز مش�روط 
براي برخ�ي پروژه ه�اي عمراني كرده اس�ت. 

در حال حاض��ر قانوني براي جلوگي��ري از اجراي 
پروژه هاي بدون مجوز محيط زيست وجود ندارد. به 
اين دليل كه ماهيت قوانين ما به شكلي است كه تا 
اين پروژه ها موجب خسارت و آلودگي نشوند، قاضي 
در خصوص آنها حكم صادر نمي كند. بنابراين تنها 
راه حل اين است كه بايد از اختصاص بودجه به اين 

پروژه ها خودداري شود. 
 پروژه هاي ويرانگر وزارت راه و وزارت نيرو

طبق آمار دفتر ارزيابي زيس��ت محيطي س��ازمان 
حفاظت محيط زيست، تقريباً 96 درصد اين پروژه ها 
به وزارت راه و شهرسازي و وزارت نيرو تعلق دارند. 
اين دفتر پيشنهاد كرده كه يك قانون اختصاصي 

براي ارزيابي زيس��ت محيطي پروژه ها در مجلس 
شوراي اس��امي تصويب ش��ود تا پروژه هاي فاقد 
مجوز محيط زيست كه پيشرفت فيزيكي هم دارند، 

تعيين تكليف شوند. 
بي توجهي به محيط زيست در طرح هاي عمراني در 
دهه هاي اخير به عناوين مختلف وجود داشته است، 
اما اين بي توجهي در دولت كنوني قابل توجيه نيست. 
رئيس دولت سيزدهم س��ال 98 زماني كه رئيس 
قوه قضائيه بود، در نشستي با فعالان محيط زيست 
با موضوع احقاق حقوق عامه در حوزه محيط زيست  
تأكيد كرد كه »در كشور ما توسعه ضروري است، 
اما هر گونه توسعه فرع بر محيط زيست است. زدن 
هر سد، پالايش��گاه يا كارگاه كوچك فرع بر حفظ 

محيط زيست به شمار مي رود.«
لايحه بودجه ۱۴۰۱ در حال��ي به مجلس يازدهم 
تحويل ش��د كه فعالان محيط زيستي افشا كردند 
۴۱۱ رديف بودجه اي اين لايحه مجوز محيط زيستي 
ندارند.  نماينده مردم آبادان در مجلس هم دي ماه 
سال گذش��ته طي نامه اي به علي ساجقه، رئيس 
س��ازمان حفاظت محيط زيس��ت به قرار گرفتن 
بسياري از پروژه هاي فاقد مجوز در بودجه ۱۴۰۱ 
انتقاد كرد. جليل مختار  درخواس��ت كرده بود، به 
هر ش��كل ممكن از قرار گرفتن پروژه هاي مرتبط 

با وزارت نيرو و مس��كن و راه و شهرسازي كه فاقد 
مجوز محيط زيستي در بودجه سال آينده هستند، 

جلوگيري شود. 
 مص�داق ب�ارز ت�رك فع�ل س�ازمان 

محيط زيست
سال قبل و در اوج بحث درباره اين پروژه ها، مدير كل 
ارزيابي هاي سازمان محيط زيست، توپ را به زمين 
مجلس انداخت و گفت: اين آزمون مجلس است كه 

آيا بودجه اين پروژه ها را تأييد يا رد مي كند. 
حميد جالوندي درباره راهيابي اي��ن پروژه ها به 
لايحه بودجه هم سخنان جالبي گفت: در دولت هاي 
گذش��ته هم مكاتبات زيادي از سوي رؤساي وقت 
سازمان با معاونت حقوقي رياست جمهوري انجام 
ش��د كه اجراي پروژه ها بدون مجوز محيط زيست 
اشكال دارد و از آنها كسب تكليف كرديم. در نهايت 
معاونت حقوقي رياس��ت جمهوري، شيوه نامه اي 
تعريف كرد كه يك كميته س��ه نف��ره از معاونت 
اجرايي، سازمان محيط زيس��ت و سازمان برنامه و 
بودجه به عنوان معاونان رئيس جمهور، پيش��رفت 
فيزيكي پروژه ها را به دولت ارائه كنند. اس��تنباط 
ما در سال ۱392 كه اين كار شروع شد، اين بود كه 
ديگر دستگاه هاي اجرايي اين قبيل پروژه ها را اجرا 

نمي كنند، اما اين اتفاق نيفتاد!

رئيس فراكسيون محيط زيست مجلس هم اخيراً 
در گفت و گو با فارس با بيان اينكه ۴۱۱ پروژه فاقد 
مجوز ارزيابي در اثر كوتاهي سازمان محيط زيست 
در انجام وظايف به مجلس آمده است، گفت: توپ 
تصميم گيري درباره انواع پروژه هاي انتقال آب را به 

زمين مجلس انداخته اند. 
سميه رفيعي با اشاره به اينكه سير مخالفت با ۴۱۱ 
پروژه  بدون ارزيابي هم از مجلس ش��روع شد، اين 
شرايط را نشاني از كوتاهي سازمان دانست و گفت: 

اين مصداق ترك فعل است. 
 ورود كميسيون اصل 90

در نهايت كار به جايي رسيد كه روزگذشته نصرالله 
پژمانفر، نايب رئيس كميسيون اصل 9۰ در نامه اي 
خطاب به مس��عود مير كاظمي، رئيس س��ازمان 
برنامه و بودجه نوش��ت: » مطابق م��اده 5۰ قانون 
محاسبات عمومي مصوب ۱366وجود اعتبار در 
بودجه كل كش��ور به خودي خود براي اش��خاص 
حقيقي و حقوقي ايجاد حق نمي كند و اس��تفاده 
از اعتبارات بايد با رعايت مقررات مربوطه باش��د« 
ضمن هماهنگي با س��ازمان محيط زيست و ديگر 
دس��تگاه هاي متولي ص��دور مجوز نظي��ر مجوز 
ميراث فرهنگي، منابع طبيعي  و جهاد كشاورزي 
از تخصيص بودجه ب��ه پروژه هاي فاقد مجوزهاي 

قانوني خودداري شود. 
متأسفانه سازمان حفاظت محيط زيست در روندي 
خاف قانون اقدام به صدور مجوز مش��روط براي 
برخي پروژه هاي عمراني كرده است. بعضاً شاهد آن 
هستيم كه به هيچ كدام از شروط تعيين شده عمل 
نشده است، بنابراين دستور فرماييد ضمن ممانعت 
از پذيرش پروژه هاي جديد با عنوان مجوز مشروط، 
طي هماهنگي با سازمان حفاظت محيط زيست از 
تخصيص بودجه جديد به پروژه هايي كه به شروط 

تعيين شده عمل نشده خود داري شود.«
همچني��ن در اين نام��ه آمده اس��ت كه تخصيص 
بودجه به پروژه هاي فاقد مجوز محيط زيستي داراي 
پيشرفت فيزيكي بالا مشروط به اين است كه ساير 
مجوزات قانوني نظير مجوز ميراث فرهنگي  و منابع 
طبيعي را اخذ كنند. در ضمن اجراي آنها آس��يب 
جدي به محيط زيس��ت وارد نكند و مش��روط به 
 ) EMP ( تصويب برنامه مديريت زيست محيطي

توسط سازمان محيط زيست هم باشد. 
گفتني اس��ت از جمله پروژه هايي ك��ه با عناوين 
همزمان مطالعه و اجرا در بودجه امسال آمده است، 
مي توان به انتقال آب شرب استان هاي البرز و تهران 
از سد طالقان ، انتقال آب به شهرهاي شمالي استان 
كرمان، انتقال آب خزر به فات مركزي، انتقال آب 
به فات مركزي، انتقال آب س��د ماربر در سميرم 
استان فارس و احداث س��د بلبر در منطقه اورامان 

اشاره كرد. 
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در حالي كه در ايام محرم و رمضان بي بي سي نگران شيوع كرونا در ايران مي شود
آمارها حكايت از رشد 43 درصدي ابتلا به كوويد در جشن هفتادمين سال سلطنت ملكه 96 ساله انگليس دارد

كرونا زدگي رسانه ملكه!

تخصيصاعتباربراي411پروژهضدمحيطزيستي!
نماينده مجلس: سازمان حفاظت محيط زيست در روندي خلاف قانون،  اقدام به صدور مجوز مشروط 

براي برخي پروژه هاي عمراني كرده است

ارمغان جشن هاي 

زهرا چيذري 
70 سال سلطنت   گزارش  2

ملكه 96 ساله براي 
مردم انگليس افزايش موارد ابتلا به كوويد19 
در سراسر اين كشور است. خبرها حاكي از آن 
است كه در پي برگزاري جشن هاي هفتادمين 
سالگرد سلطنت ملكه انگليس، آمار كوويد19 
در اين كش�ور افزاي�ش يافته اس�ت. برآورد  
مي شود يك ميليون و 400هزار نفر به كوويد19 
مبتلا ش�ده اند؛ يعني از هر 4۵نفر يك نفر كه 
معادل افزايش 43درصدي است. دو نوع جديد 
 BA. 5 و BA. 4 از گونه اوميكرون به نام ه�اي
عامل ابتلاهاي جديد هس�تند و به س�رعت 
گسترش پيدا مي كنند. حتي ابتلا به انواع ديگر 
كرونا هم از ابت�لا به اين س�ويه ها جلوگيري 
نمي كند. رشد 43 درصدي ابتلا به كرونا در بين 
مردم انگليس پس از جش�ن هاي 70 سالگي 
سلطنت ملكه در حالي است كه رسانه سلطنتي 
ملكه در ايام بحران اپيدمي كرونا، مراسم هاي 
ملي و مذهبي ساير كشورها را زير ذره بين قرار 
می داد و با برگزاري مراسم هايي همچون محرم 
و رمضان گزارش هاي مغرضانه  بابت افزايش 
م�وج همه گي�ري كرون�ا ب�ا برپاي�ي چنين 
مراس�م هايي اب�راز نگران�ي مي كردن�د. 

البزابت دوم 96 ساله، مسن ترين حكمران انگليس  
و نخس��تين فردي اس��ت كه هفت دهه بر تخت 
سلطنت نشس��ته و براي س��لطنت 7۰ ساله اش، 
چهار روز جش��ن برگزار كرد؛ جش��ن هايي كه به 
غير از هزينه هاي چندين ميلي��ون يورويي، براي 
مردم انگليس يك ارمغان ديگر نيز داشت؛ افزايش 

۴3درصدي ابتا به كرونا!
 نگران�ي از موج جدي�د كوويد با جش�ن 

تاجگذاري ملكه 
برگزاري مراسم جشن هفتادمين سال تاجگذاري 
ملكه انگليس بدون رعايت فاصله اجتماعي و تدابير 
كرونايي موجب رش��د ۴3 درصدي كرونا در اين 
كش��ور شده اس��ت. مركز ملي آمار انگليس اعام 
كرد شمار مبتايان به كوويد در انگليس، در مدت 

يك هفته ۴3 درصد افزايش يافت و به ۱/۴ ميليون 
نفر رسيد، اكنون تخمين زده شده از هر ۴5 نفر در 
اين كشور يك نفر آلوده شده باشد كه پيش از اين 

مراسم، به ازاي هر 65 نفر يك نفر مبتا بود. 
كارشناسان بهداش��ت مي گويند صد ها هزار نفر 
بدون ماسك و رعايت ضوابط بهداشتي كرونايي در 
مراسم جشن هايي كه در سراسر كشور به مناسبت 
هفتادمين س��الگرد تاجگذاري ملكه برگزار شد، 
گردهم آمدند و به كوويد فرصت هاي زيادي براي 
انتشار دادند. به گزارش مركز ملي آمار انگليس، اين 
آمار بيش ترين افزايش در مدت يك هفته از دسامبر 
پارسال اس��ت كه س��ويه جهش يافته اوميكرون 

)Omicron( در اين كشور شايع شد. 
برخي رسانه ها در انگليس نوشتند، شمار مبتايان 
به كوويد در مراكز مراقب��ت از بيماران، معلولان و 
كهنسالان در انگليس رو به افزايش است و شمار 
مبتايان بالاتر از 85 س��ال نيز كه به علت ابتا به 
ويروس كرونا در بيمارستان ها بستري مي شوند، 

بيشتر شده است. 
 هزينه گ�زاف مال�ي و جاني جش�ن هاي 

تاجگذاري براي مردم انگليس 
بس��ياري از ش��هروندان انگليس��ي عقيده دارند 
هزينه هاي گزاف براي جشن ها و رسومات سلطنتي 

اين كش��ور هيچ توجيهي ندارد و بايد درباره اين 
س��اختار پرهزينه تجديدنظر شود. در جشن هاي 
هفتادمين س��الگرد حاكميت ملكه اليزابت كه با 
عنوان »جوبيلي پاتينيوم« شناخته مي شود، بيش 
از ۱۰ هزار نفر از جمله نيروهاي ارتش، بازيگران، 

هنرمندان و كاركنان دولتي شركت داشتند. 
بر اس��اس آمارهاي رس��مي، برگزاري اين مراسم 
هزينه اي بالغ بر 3۱ ميليون پوند بر ماليات دهندگان 

اين كشور تحميل كرده است. 
كشور انگليس پس از اجراي برگزيت و همچنين 
مواجه ش��دن با پاندمي كرونا در شرايط اقتصادي 
نابساماني به سر مي برد و بسياري از شهروندان اين 
كشور به دليل بحران اقتصادي موجود يا شغل خود 
را از دس��ت داده اند يا با مشكات معيشتي جدي 

دست و پنجه نرم مي كنند. 
گرچه چند سالي است كه برگزاري مراسم پرهزينه 
سالگرد سلطنت ملكه اليزابت دوم با اعتراضات جدي 
از سوي شهروندان اين كشور همراه بوده است، ليكن 
امسال به دليل افزايش فشارهاي اقتصادي بر اقشار 
كم درآمد، مخالفت هاي مردمي با اجراي اين مراسم 
جدي تر بود و حتي با ورود معترضان به مراسم رژه 

نظاميان اين كشور نيز همراه شد. 
برخي از ش��هروندان انگليس��ي در اعت��راض به 

برگزاري جشن ميليون يورويي خاندان سلطنتي 
بريتانيا سعي كردند مراسم رژه ملكه اليزابت را با بالا 
رفتن از حصارهاي امنيتي و پرتاب خود به زمين 
برهم بزنند كه با حمله و برخورد پليس اين كشور 
مواجه شدند، اما اين تنها چالش برپايي جشن هاي 
تاجگذاري ملكه 96 س��اله نيست و برگزاري اين 
جشن ها بدون رعايت ضوابط بهداشتي كرونايي، 
موجب شده اين كشور در آس��تانه موج تازه اي از 

بيماري كوويد قرار گيرد. 
 برپايي جشن سلطنتي با وجود 19۵ هزار 

مرگ كرونايي
اكنون اين نگران��ي در انگليس وجود دارد كه موج 
 Kara( جديد كوويد در راه باش��د.  كارا اس��تيل
Steel(، كارش��ناس مركز ملي آم��ار انگليس به 
رس��انه ها گفت: »گونه هاي ب��ي اي. BA. 4( ۴( و 
بي اي. BA. 5( 5( از گونه جهش يافته اوميكرون، 
به سرعت در كشور در حال گسترش است و ممكن 
است به گونه غالب در اين كشور مبدل شود.« گفته 
شده افرادي كه پيش تر هم به كرونا مبتا شده بودند 
با قرار گرفتن در معرض اين گونه ها بار ديگر مبتا 
مي شوند.  جشن هاي تاجگذاري ملكه 96 ساله در 
حالي بدون رعايت ضوابط بهداشتي كرونايي برگزار 
مي شود كه پيش از اين، رسانه ملكه در برابر برپايي 
مراسم هاي ملي و مذهبي ساير كشورها، دست به 
جريان سازي هاي رس��انه اي زده بود و در برنامه ها، 
اخبار و گزارش هاي خ��ود م��ردم را عليه برپايي 
چنين مراسم هايي كه به شكل كاماً خودجوش 
برگزار مي ش��ود، تحريك مي كرد. حالا اين رسانه 
در برابر رشد ۴3 درصدي كرونا با برپايي چهار روز 
جشن هفتادمين سالگرد تاجگذاري ملكه تنها به 
ذكر خبر اي��ن رويداد اكتفا كرده اس��ت؛ رويدادي 
كه تا مرز نگراني براي ايج��اد يك موج تازه كوويد 
در انگليس پيش رفته است. اين در حالي است كه 
طبق گزارش اداره آمار ملي انگليس تاكنون ۱9۴ 
هزار و 868 مورد فوتي ناش��ي از كرونا در انگليس 
ثبت شده است. حدود 9 مورد از هر ۱۰ مورد كرونا 
به عنوان عامل اصلي مرگ ثبت ش��ده و در مابقي 
موارد اين ويروس به عنوان يكي از عوامل دخيل در 

مرگ ذكر شده است. 

 رئيس مركز سنجش و پايش كيفيت آموزشي گفت: نتايج امتحانات 
نهايي دانش آموزان پايه دوازدهم، بزرگس��الان، آم��وزش از راه دور و 
داوطلبان آزاد رشته هاي شاخه نظري دوره دوم متوسطه تا تاريخ هشتم 

تيرماه به مدارس اعام مي شود. 
 نماينده مجلس گفت: تفاوت فاحش آمار دانشجويان دندانپزشكي 
دانشگاه هاي علوم پزش��كي و آمار دانش��جويان معرفي شده از سوي 
سازمان سنجش نشان مي دهد هم امكانات داريم هم ظرفيت داريم، 
اما گويا عوامل ديگري تعيين مي كند چه كسي روي صندلي بنشيند؛ 

چه كسي ننشيند. 
 معاون رئيس جمهور در امور زنان و خانواده از برطرف شدن معضل 
ضامن براي وام كارآفريني بانوان سرپرست خانوار تا ماه آينده خبر داد. 
 مع��اون محيط زيس��ت طبيعي و تنوع  زيس��تي س��ازمان حفاظت 
محيط زيست با اشاره به اينكه از دو روز پيش رژيم گوشت به غذاي توله 
يوزپلنگ توران اضافه شده است، گفت: توله يوز عاوه بر شير، گوشت 
مرغ هم مي خورد، البته به مقدار كم و كنترل شده است، اما همين هم 

جاي اميدواري دارد. 
 شهردار منطقه ۱3 از تبديل 5۰ هكتار از اراضي دوشان تپه به بوستان 

و خيابان تا پايان سال خبر داد. 

عليرضا سزاوار
  گزارش  یک

حسین سروقامت

بهجاياصلاحشاخوبرگكنكور
بهفكرريشهباشيد

مصوبه جديد شوراي عالي انقاب فرهنگي در خصوص كنكور سراسري 
با حواشي بسياري همراه شده اس��ت؛ هر چند كه متن نهايي اين مصوبه 
منتشر نش��ده و هر آنچه در خصوص آن مي دانيم حاصل مصاحبه هاي 
مسئولان اس��ت. آنطور كه اعام شده است، از جمله تغييرات اساسي در 
كنكور حذف دروس عمومي و برگزاري كنكور طي دو مرحله در س��ال 
است، اما آنچه مهم است، اين است كه اساساً اينگونه تغييرات چه تأثيري 
بر كنكور دارند؟ آيا اين تغييرات، توان آن را دارند مانع آسيب هايي شوند 

كه از كنكور به نظام آموزشي وارد مي شود؟ متأسفانه پاسخ خير است!
به عنوان مثال برگزاري كنكور به صورت دو بار در سال يا حتي با دفعات 
بيشتر، با اين فلسفه تصويب مي شود كه استرس وارد  شده به دانش آموز 
را كم و او بتواند با آسودگي بيش��تر و دور از اضطراب در جلسه كنكور 
شركت كند. بله، اضطراب مسئله اي مهم است كه سياستگذار حتماً بايد 
به آن بينديشد، اما اين چندمين مشكل از ميان مشكات فراوان كنكور 

است؟ قطعاً اولين نيست. 
مشكل كنكور آن است كه همچون مصيبتي بزرگ بر سر نظام آموزشي 
خراب شده اس��ت و چنان سرنوش��ت آتي دانش آموزان و حتي نظام 
درآمدي شان به  آن وابسته شده كه والدين از سر دلسوزي و خيرخواهي 
و به جهت تأمين آينده فرزندانش��ان از هم��ان دوران ابتدايي تاش 
مي كنند او را در س��اختاري قرار دهند كه به نتاي��ج بهتري در كنكور 
برساند. كنكور چنان تمامي سيستم آموزشي ما را تحت تأثير خود قرار 
داده  كه حتي فهم دانش آموز از يادگيري را تغيير داده است تا حدي كه 
دانش آموز نه تنها در هر مسئله، حتي آيات قرآن و اشعار شعرا، به دنبال 
نكته اي كنكوري است، بلكه شيوه انديشيدنش نيز تستي شده است تا 
جايي كه در سال هاي اخير ش��اهد كاس هاي كنكوري بوديم كه در 
آن اساتيد به جاي تاش براي فهم مس��ئله به دانش آموز، روش هاي 
تس��ت ز ني اي را آموزش مي دادند كه فرد بدون حتي خواندن صورت 
سؤال به جواب درست دس��ت پيدا كند! خب با اين وضعيت كه تأمين 
آينده زندگي دانش آموز به كنكور بس��تگي دارد و كنكور نيز كيفيت 
آموزشي را نابود كرده است، چه تفاوتي در اصل ماجرا دارد كه كنكور دو 

بار در سال برگزار شود يا يك بار يا حتي هر ماه؟!
از س��وي ديگر هر چند كه حذف دروس عمومي، فهم علوم انساني را 
از كنكور و روش هاي تس��تي رها مي كند، اما آيا در شرايطي كه همه 
زندگي دانش آموزان به نتايج يك آزمون بس��تگي دارد، باز هم كنكور 
به سهم خود در كيفيت نظام آموزشي دخيل نشده است،مثاً دروس 
عمومي را از اعتبار نمي اندازد و دروس تخصصي را به جايگاه والاتري 
نمي رساند؟ آيا با سرريز كردن كنكور به سال هاي تحصيلي متوسطه 
دوم، بازار مؤسسات كنكوري را نمي گسترانيم تا جيب آنها از هچلي كه 

دانش آموزان در آن افتاده اند، پرتر شود؟
با اين توصيفات آيا بهتر نيس��ت كه ش��وراي عالي انقاب فرهنگي به 
جاي آنكه شيپور را از سر گشادش بزند و به فكر اصاح شاخ و برگ هاي 
درخت فاسد كنكور باشد، به اين بينديشد كه چطور بايد اساس سازوكار 
شكل گرفته حول كنكور را ريشه كن كرد؟ اگر ريشه مشكات كنكور را 
در تراكم استقبال به رشته هاي لوكس و پردرآمد بدانيم، آنگاه بهتر آن 

است كه شوراي عالي انقاب فرهنگي به سه مسئله بينديشد:
۱- هر چه سريع تر نظامي جامع براي استعداديابي و هدايت تحصيلي 
مستقر كنند تا دانش آموزان از همان نخستين سال هاي ورود به مدرسه 
و بر اس��اس عملكرد طول س��ال هاي تحصيل،  در ه��ر مرحله مطابق 
استعدادهاي دروني شان رشد يابند تا به نهايت شكوفايي رسند، نه اينكه 
مسير تحصيلي شان را به دست جذابيت هاي بازار كار و شئون اجتماعي 

و آرزوهاي ناكام والدين بسپارند. 
2- دواي��ي براي عدم  رغبت به رش��ته هاي غيرلوك��س و بعضاً مهمي 
همچون علوم پايه بيابند. چرا فضاي تحصيلي و سپس اشتغال بايد تا 
به آن حد باشد كه دانشجوي رشته پزشكي خودش را خوشبخت تلقي 
كند و دانشجوي علوم پايه خود را بدبخت؟ چرا بايد تمام خوشبختي در 
رشته هاي لوكس خاصه شود؟ آيا نمي شود همچون خواجه نصير كه با 
تعيين مقرري براي طاب فلسفه و طب رونقي به آن رشته ها بخشيد، 
با تمهيد امتيازات، بازار كار و تبليغاتي به فكر توزيع متوازن داوطلبان 

رشته هاي تحصيلي بود؟
3- در صحبت هاي اعضاي محترم ش��وراي عالي انقاب فرهنگي بود 
كه آنها اعتقاد دارند كنكور سراسري به دليل عدم توازن ظرفيت هاي 
دانشگاه و داوطلبان حذف ش��دني نيست. درست است، حتماً نيازمند 
نظامي براي سنجش مي باشيم، اما آيا نمي توان از تجربيات كشورهاي 

ديگر كه از سازوكار پذيرش دانشجو تمركز زدايي كرده اند، بهره برد؟

»در سال اول فعاليتم فروشنده خوبي نبودم. آنقدر فكر و تمرين 
كردم كه در سال دوم فروشنده بهتري شدم. سود شركت تنها 
از آن فروشندگان ممتاز شركت نيست؛ بلكه همكارانشان نيز 

منتفع می شوند، چرخ هاي زندگي به حركت درمي آيند!«
بخشي از سخنان »محمدكريم فضلي«،   كارآفرين برتر كشور!

چه ساده و صميمي از اعتقادي شگرف پرده برمي دارد:
»يكي از بزرگ ترين تخصص ها فروش�ندگي اس�ت؛ تخصص 
فروشنده، شناخت انسان هاست. فروشنده بايد بداند خريدار 
چه مي خواهد ت�ا دقيق�اً همان را ب�ه وي اختص�اص دهد. در 
فروشندگي فرمولي وجود ندارد؛ فروشنده اين فرمول را لحظه 

فروش ابداع مي كند.«
وي صفات برجسته فروشنده را چنين برمي شمارد:

»روحيه خدمت، ادب و فروتني به ويژه نس�بت به مشتريان، 
انصاف، م�روت، روحيه همكاري، خيرخواه�ي و بهره گيري از 

خرد جمعي.«
دوستان! وقتي مي گويند: »الكاس�ب حبيب الله«؛ اين كاسب 

را مي گويند!
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پاسخدانشگاهآزاد
بهگزارش»جوان«

پس از انتشار گزارشي با عنوان »دست بس�ته قانون مقابل دانشگاه 
آزاد«، در تاري�خ دوش�نبه 23 خ�رداد و در همين صفحه، دانش�گاه 
آزاد اس�لامي پاس�خي را ب�ه دفت�ر روزنامه ارس�ال داشته اس�ت.  

پاسخ دانشگاه آزاد به گزارش »جوان« به اين شرح است:
۱-  به دست اندركاران روزنامه جوان متذكر می شويم كه حداقل كار رسانه 
اطاع از اخبار و رويدادهاس��ت و صد البته جای تعجب نيست روزنامه ای 
كه از تغيير و تحولات چند ماه پيش دانشگاه آزاد اسامی بی اطاع است 
مطالب كذبی به اين دانشگاه نسبت دهد. در هر حال لازم به يادآوری است 
كه جناب آقاي حيدري چند ماه پيش از دانش��گاه آزاد جدا و فرد ديگري 

جايگزين ايشان شده است. 
2- به اس��تناد جزء ۱ بند »ه« تبصره 2 لايحه بودجه ۱۴۰۱ دانشگاه آزاد 
اس��امي به تكاليف قانوني خود مبني بر ثبت نام و به روز رساني اطاعات 
خود در سامانه يكپارچه اطاعات شركت هاي دولتي و نهادهاي عمومي 
غيردولتي مس��تقر در وزارت اقتصاد و دارايي اقدام شده و با توجه به اينكه 
اولين موعد اجرا پايان خرداد است، مسئولان دانش��گاه در حال رايزني با 
وزارت اقتصاد و دارايي جهت پياده سازي اين قانون هستند، لذا شفاف سازي 
قانوني در اين خصوص صورت مي گيرد. پس عنوان دس��ت بس��ته قانون 

خاف واقع است. 
 3- در خصوص خريد ساختمان هاي متعلق به اين دانشگاه اعام مي دارد 
كه مبلغ اعام شده در گزارش كذب محض بوده و مجموعه سوهانك بنا به 

مصالح دانشگاه و با رعايت كليه تشريفات قانوني خريداري شده است. 
۴- در خصوص انجام حسابرسي دانشگاه آزاد اسامي، لازم به ذكر است كه 
اين دانشگاه نتايج حسابرسي هاي انجام شده را به هيئت امناي دانشگاه آزاد 
اسامي به عنوان نهاد نظارتي تعيين شده در اساسنامه ارائه كرده و مراتب 
مورد تأييد هيئت مزبور قرار گرفته است. آنچه مسلم است اينكه اساسنامه 
دانشگاه آزاد اسامي به تصويب شوراي عالي انقاب فرهنگي رسيده فلذا با 
توجه به تعيين هيئت امنا به عنوان نهاد نظارتي توسط شوراي عالي انقاب 
فرهنگي، بر خاف مطالب منتشره در آن روزنامه كليه نظارت هاي قانوني 

در حال انجام است. 
5- به استناد ماده 5 اساسنامه دانشگاه آزاد اسامي، ماهيت اين دانشگاه 
به عنوان يك مؤسسه غير خصوصي و غير دولتي تعيين شده و طبق قانون، 
چنين مؤسس��اتي تحت ش��مول و نظارت ديوان عدالت اداري و سازمان 
بازرسي كل كش��ور نمي باش��ند. فلذا هيچ گونه قانون گريزي توسط اين 
دانشگاه در اين خصوص صورت نگرفته و مطالب منتشر شده در آن روزنامه 
در اين خصوص تكذيب مي گردد. ضمن آنكه مطالب منتشره در آن روزنامه 
در خصوص حجم مالي دانشگاه آزاد اسامي و بزرگ نمايي آن به هيچ عنوان 

مستند قانوني نداشته و شايسته پاسخگويي نيست. 
6- آنچه مسلم است تعيين ماهيت دانشگاه آزاد اسامي توسط شوراي عالي 
انقاب فرهنگي و با لحاظ دغدغه ه��اي مقام معظم رهبري و مطابق اوامر 
معظم له صورت گرفته و نهايتاً مورد تصويب شوراي عالي انقاب فرهنگي 

واقع شده است. 
7-  در خصوص مطلب منتشره در آن روزنامه پيرامون اعمال فشار مديران 
دانشگاه در خصوص طرح ساماندهي نظارت دانشگاه آزاد اسامي، لازم به 
ذكر است اين طرح در جلسات مشترك در كميس��يون مزبور و با حضور 
نمايندگان موافق و مخالف مورد بررسي قرار گرفته و ضمن تكذيب ادعاي 
آن رسانه در خصوص اعمال فشار در اين خصوص، نه تنها هيچ گونه اعمال 
فشاري بر نمايندگان صورت نگرفته، بلكه با حضور مسئولان اين دانشگاه در 
جلسات كارشناسي در كميسيون آموزش مجلس، بحث هاي كارشناسي 
مفصلي نيز انجام شده كه همچنان نيز اين موضوع در آن كميسيون محترم 
تحت پيگيري مي باشد و اس��تناد به گفته يكي از نمايندگان مجلس كه 
متأسفانه سابقه شبهه پراكني عليه دانشگاه آزاد اس��امي در رسانه هاي 
عمومي را دارد، توسط آن رسانه محترم و القاي شبهه اعمال فشار توسط 
مسئولان دانشگاه آزاد اسامي بر خاف اخاق رسانه اي و مغاير با واقع بوده 

و شديداً تكذيب مي گردد. 
8- مطلب اعام شده در روزنامه مبني بر حضور دوشغله ها در دانشگاه آزاد 

اسامي و افرادي كه از دو محل حقوق مي گيرند، سرتاسر كذب است. 
9- پيرامون مطلب منتشره در خصوص تعيين تكليف دانشگاه آزاد اسامي 
توسط مجلس شوراي اسامي، لازم به ذكر است، اساسنامه اين دانشگاه 
توس��ط ش��وراي عالي انقاب فرهنگي تصويب ش��ده و در حكم قانون و 
لازم الاجرا است. البته چنانچه نمايندگان محترم مجلس شوراي اسامي 
قصد قانونگذاري و اصاح آن را داشته باش��ند، اين دانشگاه در چارچوب 
قانون كمال همكاري و تعامل را با نمايندگان محترم داشته و خواهد داشت 
و به قانون همواره احترام خواهد گذاش��ت، اما در خصوص شبهه افكني و 
جوسازي هاي رسانه اي كه متأسفانه توس��ط برخي رسانه هاي خاص و با 
مديريت برخي اشخاص و جريانات منفعت طلب و با هدف اعمال فشار بر 
مديران دانشگاه با هدف پيگيري اهداف و كسب منافع شخصي و جناحي 
صورت مي گيرد، قطعاً دانشگاه آزاد اس��امي تسليم نخواهد شد و ضمن 
تعقيب قانوني اين قبيل اشخاص از طريق مراجع ذي صاح قانوني، نسبت 
به تداوم فعاليت هاي خود براي نيل به اهداف بيانيه گام دوم و اجراي منويات 

مقام معظم رهبري در خصوص آموزش عالي اقدام خواهد نمود. 
۱۰- آنچه در مورد حقوق مديران دانشگاه و اعضاي هيئت علمي بيان شده 

خاف واقع است. 
در پايان نيز تأكيد مي گردد هيچ هماهنگي با روابط عمومي براي تعيين 
وقت پرسش و پاسخ با رياست دانشگاه جناب آقاي محمد مهدي طهرانچي 
صورت نپذيرفته و مشخص نيست اهداف پشت پرده نشر دهندگان اين حجم 
از مطالب غير واقع عليه دانشگاه آزاد اسامي پس از كسب توفيقات بسيار 
مهم در عرصه هاي گوناگون پيش��رفت علمي و در زمان برگزاري دومين 
رويداد رقابت ملي دانشجويان در كرسي هاي آزاد انديشي، رويداد ملي عصر 
اميد با حضور 3هزار ايده، اس��تارت آپ، شركت دانش بنيان و زيرساخت و 

رويدادهاي مؤثر ديگر در بين دانشجويان از كجا ناشي مي شود. 

1۹۳سالزندانو672ضربهشلاق
برايمتهمانپروندهفسادشهرداريشهريار

دادستان ش�هريار از صدور حكم پرونده فساد شهرداري شهريار 
خبر داد. 

حميد عسكري پور، دادستان ش��هريار گفت: پس از چند ماه از اتمام 
جلسات دادگاه پرونده فساد شهرداري شهريار در شعبه پنجم دادگاه 
كيفري يك استان تهران، روز گذشته رأي اين دادگاه به متهمان پرونده 
اباغ شد.  وي افزود: اين پرونده 36 متهم داشت كه در رأي بدوي دادگاه 
براي متهمان آن مجموعاً بيش از ۱93 سال حبس صادر شده است و 
بيشترين آن براي يكي از متهمان 26 سال حبس بوده است. براي چند 
متهم ديگر هر كدام به تحمل 2۰ سال حبس و برخي ديگر نيز از سه 
ماه الي ۱5 سال زندان صادر شده است.  دادستان شهريار تصريح كرد: 
در رأي دادگاه بدوي عاوه بر رد مال براي اكثر متهمان، براي برخي از 
متهمان ديگر نيز عاوه بر زندان، تحمل شاق كه مجموعاً 672 ضربه 
است، صادر شده است.  به گفته عسكري پور اين رأي ظرف مدت 2۰ روز 

از اباغ، در ديوان عالي كشور قابل فرجام خواهي است. 

محمد صادق عبداللهي


